
 

Svar på spørgsmål stillet på BUV’s møde den 30. juni 2022 af Tina 

Cartey Hansen (C) 

 

Spørgsmål 

1) Giver det mening at have et temamøde om sikre skoleveje, inden sagen 

om distriktsændringerne er behandlet? 

 
Besvarelse: 
Det er vurderingen, at temamødet vedr. sikre skoleveje godt kan 
gennemføres selvom sagen vedr. distriktsændringer ikke er vedtaget.  
 
Begrundelsen er, at projektet vedr. sikre skoleveje er tænkt i to faser. I den 
første og nuværende fase er der udarbejdet et katalog med tiltag, der har 
fokus på det meget skolenære område. Denne del af projektet har minimal 
sammenhæng med skoledistrikterne, da de skoleveje, som påvirkes af 
eventuelle distriktsændringerne, ligger længere væk fra skolerne. 
 
I anden fase af projektet er det planen, at der frem mod skoleåret 2023/24 
skal ses nærmere på områder længere væk fra skolerne i det omfang, der 
generelt er behov for det og i det omfang nye skoledistrikter fra skoleåret 
2023/24 kalder på det. Hvis der i forbindelse med distriktsændringer opstår 
farlige og utrygge skoleveje vil der således blive taget hånd om det i fase 2. 
 
Det vurderes desuden som uhensigtsmæssigt at skyde processen 
vedrørende sikre skoleveje yderligere. Administrationen har gennemført en 
længere og meget grundig proces med skolebestyrelserne. 
Skolebestyrelsen har været meget tilfredse med denne proces, men flere 
bestyrelser har på det seneste efterlyst, at der sker skred i processen, da 
de oplever, der er akutte, trafikale udfordringer ved deres skoler. 
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